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1 Inleiding 

 
De NUT heeft zich afgelopen jaar weer steviger gepositioneerd binnen interne en externe 
netwerken. Om onze rol beter voor het voetlicht te brengen, is op de conferentie in het 
directeurenoverleg besloten onze naam te wijzigen in Nederlandse en Vlaamse Universitaire 
Talencentra. Het gaat ons immers niet alleen om de Nederlandse taal. 
 
Intern hebben we een aantal nieuwe initiatieven opgezet, zoals het NUT-project van het jaar en 
een extra bijeenkomst voorafgaand aan de directeurenmiddag. Deze bijeenkomst was gewijd 
aan Taalbeleid en naast de NUT-partners waren beleidsmedewerkers van de aangesloten 
onderwijsinstellingen uitdrukkelijk uitgenodigd. Ook hebben we het afgelopen jaar de 
Hogeschool van Amsterdam als nieuw lid mogen verwelkomen. 
 
Extern lag de focus (wederom) op de positie van hoogopgeleide anderstaligen, met name 
vluchtelingen, een thema dat ook in Vlaanderen hoog op de politieke en maatschappelijke 
agenda staat.  In dat kader is een brief vanuit het NUT-bestuur gestuurd naar Blik op Werk met 
het verzoek om de inbreng van leden (waaronder veel NUT-leden) serieuzer te nemen. Vanuit de  
themagroep NT2 is een brief opgesteld voor het Nederlandse Ministerie van Sociale Zaken en 
Werkgelegenheid met daarin aanbevelingen voor een beter en gedifferentieerder 
inburgeringsbeleid. Tot slot heeft het NUT-bestuur zich gepresenteerd op een onderwijsdag 
georganiseerd door de VSNU.  
 
Verengelsing van het onderwijs heeft afgelopen jaar hoog op de agenda gestaan van zowel de 
politiek en de media als van de universiteiten zelf. Dit onderwerp leidt tot nog meer aandacht 
voor Taalbeleid binnen onderwijsinstellingen. Ook de KNAW heeft het afgelopen jaar twee 
rapporten rond dit thema gepubliceerd en heeft het Talenplatform opgericht dat de rol van 
meertaligheid binnen het Nederlands onderwijs moet bevorderen. De NUT sluit waar nodig en 
mogelijk hierop aan. 
 
Voor u ligt het verslag van werkjaar 2017-2018 van de NUT. Het bestuur wenst u een boeiende 
terugblik. 
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2 Kengetallen 

 
26+1+1 

In het werkjaar 2017-2018 verwelkomde de NUT één nieuw lid: het Taalteam van de Hogeschool 
van Amsterdam. We bestaan nu uit 27 leden in totaal, zes Belgische en 21 Nederlandse, waarvan 
7 hogescholen. Daarnaast heeft de NUT één geassocieerd lid in Suriname. 

Voor de volledige en meest recente ledenlijst, zie www.nut-talen.eu/leden. 

 

 

 

 

 

3 2017-2018: wat deed de NUT? 

 
3.1 Maart 2017: Conferentie - Utrecht 

Op 16 en 17 maart vond de jaarlijkse conferentie van de NUT plaats in Utrecht. Het werd een 
goedbezochte en zeer geslaagde conferentie, die gewaardeerd werd met een mooie 3,83 (op 
een schaal van 1 tot 4). 

 

0
5

10

15

20

25

30

5 5 6 6 6 6 6 6 6

18 17 17 18 18 18 18 20 21

1 1 1 1 1 1 1

Evolutie ledenbestand NUT

Suriname

Nederland

België

http://www.nut-talen.eu/


 
 

NUT-jaarverslag 2017-2018 3 

Op donderdag 16 maart werd er gestart met een interessante stadswandeling. Daarna volgde de 
borrel en het diner, waarbij er volop gelegenheid was om met de verschillende collega’s bij te 
praten. 

Op vrijdag 17 maart werd de dag traditiegetrouw gestart met de themagroepvergaderingen. Na 
de lunch werd de prijs voor NUT-project van het jaar uitgereikt en vonden de verschillende 
expertmeetings plaats. Dit jaar was de insteek dat de middagsessies interactiever zouden zijn en 
meer in het teken zouden staan van het delen van ervaringen en ideeën. Uit de evaluaties blijkt 
deze opzet erg gewaardeerd werd.  

De dag werd afgesloten met cabaret. De twee cabaretiers hadden de themagroepvergaderingen 
en de lunch bijgewoond. Op basis van wat ze hadden gezien en gehoord, hadden ze hun 
voorstelling gemaakt. Dat gaf een interessant kijkje in de keuken van de verschillende 
themagroepen. Het vormde een mooie en humoristische afronding van een geslaagde 
conferentie. 

 

3.2 November 2017: Themamiddag directeuren (en beleidsmedewerkers) - Leiden  

Elk jaar wordt de Themamiddag voor NUT-directeuren gehouden. Op 10 november vond deze 
Themamiddag plaats in Leiden. In plaats van een themamiddag was gekozen voor een themadag. 
In de ochtend was het thema ‘Taalbeleid’, waarvoor niet alleen NUT-directeuren maar ook 
beleidsmedewerkers en andere belangstellenden waren uitgenodigd. De ochtend werd geleid 
door prof. dr. Folkert Kuiken, Universiteit van Amsterdam. Na zes presentaties over Taalbeleid 
door NUT-leden werd de ochtend afgesloten met een levendige discussie. Na een korte 
rondleiding door het historische Academiegebouw en een lunch, gingen de directeuren verder 
met een korte vergadering en aansluitend de Themamiddag ‘Positionering van het 
talencentrum’, onder leiding van prof. dr. Jos Schaeken, Universiteit Leiden. Pauline Post gaf een 
presentatie over de uitkomsten van het trainee-onderzoek dat zij in 2016 had laten verrichten 
over dit onderwerp. Aansluitend volgde een discussie. Hieruit kwam duidelijk naar voren dat het 
succes van een talencentrum niet zozeer afhankelijk is van zijn positionering maar van zijn 
zichtbaarheid en de invloed die het kan hebben op de ontwikkelingen binnen de universiteit of 
hogeschool. De dag werd afgesloten met een borrel.  
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3.3 Januari 2018: Docentendag - Brussel 

Op 19 januari vond de Docentendag plaats in 
Brussel. Ondanks het hevige stormweer in 
Nederland op 18 januari en het treinverkeer dat 
de dag nadien nog niet vlot liep, lag het 
uiteindelijke aantal bezoekers toch dicht bij de 
negentig.  

Het welkomstwoord werd uitgesproken door 
Sylvia van der Weerden, voorzitter van de NUT, 
en zij beklemtoonde meteen het unieke 
karakter van Brussel als multiculturele stad. Ook 
de decaan van de KU Leuven Campus Brussel (Lieven Buysse) en de voorzitter van het 
academisch talencentrum ACTO van de Vrije Universiteit Brussel (Wim Vandenbussche) hadden 
het in hun welkomstwoord over de unieke troef van Brussel: talen studeer je het best waar die 
talen ook gesproken worden. En waar kan dat beter dan in Brussel? 

Daarna vatte Kris Buyse (de eerste keynotespreker) de spreekwoordelijke koe bij de horens en 
leidde hij het thema van de Docentendag in met zijn zeer geslaagde presentatie: “Van ‘feedback’ 
over ‘retroalimentacion’ naar ‘commentaar’: waar(om) zijn we het Noorden kwijtgeraakt? Of 
over ‘terugvoeden’ en de essentie ervan in talenonderwijs”.  

Ook Katja Lochtman (tweede keynotespeker) onderhield haar publiek op boeiende wijze over: 
“Verbeteren in het vreemdetaalonderwijs: Wat, wanneer, hoe en waarom?” 

Nadien waren er acht interactieve sessies gepland. Een ervan kon in extremis niet doorgaan 
omdat de spreker niet in Brussel was geraakt omwille van het noodweer. Een tweede werd 
vervangen door een Skype-sessie.  

De docenten waren tevreden over de 
bijgewoonde sessies. Tijdens de sessies kwamen 
de docenten meer te weten over online (live) 
feedback, feedback op schrijfproducten, feedback 
binnen het kader van permanente evaluatie, 
feedback in internationale groepen en schalen die 
feedback kunnen faciliteren. Het interactieve 
karakter van de sessies werd zeer geapprecieerd. 

De dag eindigde met een drankje en hapje en een 
fantastische tocht door Brussel. Uit de 

evaluatieformulieren bleek dat de algemene waardering voor deze NUT-Docentendag erg groot 
was. Een van de mooie commentaren: “Wat een feestje, dit! Supergoed en hartelijk 
georganiseerd, over alles is nagedacht en het verloopt allemaal vloeiend en prettig!” 

 
 
3.4  CercleS 

Op 7 en 8 september 2017 nam Sylvia van der Weerden deel aan de tweejaarlijkse vergadering 
van de Coordinating Committee van CercleS in Helsinki, Finland. Samen met de voorzitters van 
de andere nationale brancheorganisaties werd een aantal thema’s besproken: 

- De conferentie in Poznan in 2018. 
- Het opstellen van de statuten. Bij het aantreden van het nieuwe CercleS-bestuur werd 

duidelijk dat deze niet in orde zijn. Daar is het bestuur nu druk mee bezig.  



 
 

NUT-jaarverslag 2017-2018 5 

- Missie, visie en communicatie. Binnen CercleS is een transitie gaande naar meer 
transparantie. 

- Het journal Language Learning in Higher Education (LLHE). Er is een nieuwe editor in chief 
aangesteld: dr. Breffni O'Rourke, opvolger van prof. David Little.  
 

Naast deze onderwerpen sloten de nationale verenigingen van Spanje en Polen, na een lange 
periode van onderling overleg, een overeenkomst om elkaars certificaten voor toetsing te 
accepteren. Vanuit Tsjechië en Polen is het gezamenlijke initiatief ontstaan voor een tweedaagse 
conferentie om informatie uit te wisselen. 
 
 

3.5 Externe representatie  

Het bestuur heeft ook het afgelopen jaar weer met verschillende stakeholders contact gehad en 
netwerken steviger aangehaald.  

Op vrijdag 17 november 2017 organiseerde de VSNU samen met de LSVb een conferentie over 
internationalisering (hoe te komen tot een succesvolle integratie van internationale en 
Nederlandse studenten). De NUT was uitgenodigd om een inhoudelijke presentatie te geven. 
Katja Hunfeld en Sylvia van der Weerden hebben de NUT als organisatie gepresenteerd. 
Daarnaast zijn we ingegaan op de activiteiten die we ondernemen op het gebied van taal en 
(interculturele) communicatie voor studenten, waarbij we voorbeelden van verschillende 
talencentra hebben gebruikt. 

Sylvia van der Weerden heeft namens de NUT het Drongo-festival en de presentatie van het 
KNAW-rapport ’Talen voor Nederland’bijgewoond. Tijdens die laatste bijeenkomst werd de 
oprichting van het Talenplatform aangekondigd dat de talensector in Nederland moet gaan 
versterken. Het platform staat onder voorzitterschap van prof. Mike Hannay. De NUT heeft zich 
uiteraard aangemeld als sparringpartner. 

Op maandag 29 januari 2018 zijn Stef Slembrouck en Gea Hakker namens het NUT-bestuur bij de 
Taalunie geweest en hebben ze gesproken met prof. dr. Hans Bennis. Dit gesprek was in eerste 
instantie een kennismakingsgesprek, aangezien Bennis de nieuwe directeur is en nog niet eerder 
met de NUT had gesproken. Er is onder andere gesproken over het rapport van de KNAW ‘Talen 
voor Nederland’ van de commissie Muyskens en de huidige inburgeringssituatie. Bennis heeft 
aangegeven dat hij ook namens de Taalunie graag wil inzetten op meertaligheid en dat hij bereid 
is een lezing voor de NUT te houden. 

Op donderdag 1 maart hebben Gea Hakker en Sylvia van der Weerden een bezoek gebracht aan 
de NUFFIC in Den Haag. Gesprekspartners waren Stephan Meershoek, manager dienstverlening 
PO/VO, en Onno van Wilgenburg, coördinator talen. Thema’s die aan de orde kwamen waren de 
plannen van Curriculum.nu (ontwikkelteams die aan de slag gaan met nieuwe plannen voor het 
PO en VO op 9 leergebieden), interculturele communicatie en de tool Pathfinder die NUFFIC 
heeft ontwikkeld voor buitenlandse studenten met allerlei praktische informatie. Daarnaast ging 
het over verengelsing van het universitaire onderwijs en deed Van Wilgenburg het aanbod om 
op een NUT-bijeenkomst zijn kennis en ervaring over tweetalig onderwijs te komen delen.  

Op maart 15 bezochten Marc Gebuis en Sylvia van der Weerden het Ministerie van OCW in Den 
Haag. In een open gesprek met ambtenaren van het team Internationalisering werden diverse 
actuele thema's besproken. Engelstaligheid in het Hoger Onderwijs - en de implicaties hiervan 
voor kwaliteit en toegankelijkheid - vormde het belangrijkste onderwerp, aangezien dit 
momenteel zowel binnen universiteiten als in het publieke debat veel aandacht heeft. Op 3 april 
gaat de minister over dit onderwerp met de Tweede Kamer in debat. Vanuit de NUT hebben wij 
voorbeelden en best practices aangedragen en een genuanceerd beeld geschetst. Hierbij hebben 
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wij eveneens gewezen op het belang van docentvaardigheden op het vlak van de international 
classroom. We spraken met onze gesprekspartners af dat wij elkaar op de hoogte houden van 
belangrijke ontwikkelingen.  

Op donderdag 15 maart hebben Gea Hakker en Sylvia van der Weerden een bezoek gebracht aan 
de VSNU in Den Haag. Gesprekspartners waren Jurgen Rienks, domeinleider Internationaal (die 
helaas werd weggeroepen), en Lieke Staal, beleidsadviseur Internationaal. Thema’s die aan de 
orde kwamen waren de lobby van de VSNU in Brussel (met name voor onderzoeksgeld) via Neth-
er. Het advies van de Stuurgroep Onderwijs inzake taalbeleid: universitair medewerkers dienen 
minimaal C1-niveau te hebben; universiteiten besteden aandacht aan de bevordering van 
uitdrukkingsvaardigheid in het Nederlands voor studenten; in 2018 dient er een gezamenlijke 
bijeenkomst over taalbeleid te komen. Voorts werden we geïnformeerd dat de VSNU in april met 
een internationaliseringsagenda komen: ‘Kwaliteit van Internationalisering’, waarna het 
Ministerie voor de zomer met een visiedocument internationalisering zal komen. Vanuit de NUT 
hebben wij aangegeven dat interculturele competenties ook een belangrijke rol spelen. 
 
 

3.6  Veranderende wetgeving in Nederland 

De opschorting van de handhaving van de wet Deregulering Beoordeling Arbeidsrelaties (DBA) is 
inmiddels verlengd tot 1 januari 2020. Tot die tijd krijgen opdrachtgevers en opdrachtnemers 
geen boetes of naheffingen mocht er achteraf geconstateerd worden dat er wel sprake is van 
een dienstbetrekking. Na de ophef van vorig jaar is dit thema voor de NUT op dit moment niet 
urgent meer.  

 
 

3.7  Inburgering in Nederland 

Het thema inburgering was de afgelopen periode onverminderd actueel. Het bestuur van de NUT 
heeft de ontwikkelingen gevolgd en met diverse stakeholders contact gehouden. De themagroep 
NT2 is vertegenwoordigd in de klankbordgroep van Blik op Werk. Samen met de NRTO heeft de 
NUT in het najaar een brief verstuurd naar de directeur van Blik op Werk over problemen rond 
dit inspraakorgaan: feedback van keurmerkhouders wordt onvoldoende serieus genomen en de 
organisatie van het overleg laat te wensen over. Er is nog geen reactie vanuit Blik op Werk 
gekomen. 

In februari heeft de themagroep NT2 het initiatief genomen om een brief naar de minister te 
versturen over de problemen rond inburgering, inclusief aanbevelingen voor het nieuwe beleid. 
De brief is door de NUT eveneens verzonden naar Kamerleden en journalisten. Momenteel 
wordt nieuw beleid door het ministerie voorbereid. De NUT zet in op: meer begeleiding vanuit 
gemeenten, individuele financiering (zoals nu), gedifferentieerde en innovatieve 
inburgeringstrajecten, piekopvang bij DUO en een beter contact tussen taalaanbieders en 
maatschappelijke zorgverleners. 

Het bestuur blijft de ontwikkelingen nauwlettend volgen. 
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4 Themagroepen 

Het NUT-bestuur en de themagroepvoorzitters ontmoeten elkaar jaarlijks in december, bij een 
vergadering waarvoor ook de organisator van de NUT-conferentie uitgenodigd wordt. Tijdens de 
vergadering op 7 december 2017 schetsten de themagroepvoorzitters wat er in hun themagroep 
het afgelopen jaar gebeurde. Daarnaast werden er ideeën uitgewisseld voor de voorbereiding en 
organisatie van de conferentie in Groningen.  

 

4.1  Themagroep Academisch taalgebruik 

Themagroepvoorzitters Tom de Moor (Universitair Centrum voor 
Talenonderwijs, Universiteit Gent) en Estelle Meima (Talencentrum, 
Rijksuniversiteit Groningen) 

In oktober 2017 heeft Tom de Moor het co-voorzitterschap-stokje van 
Marijke Kranenburg (Taalcentrum-VU, Vrije Universiteit Amsterdam) 
overgenomen. 

Tijdens de NUT-conferentie in Utrecht was de vergadering van de 
themagroep Academisch Taalgebruik een drukbezochte gelegenheid. 23 
collega’s van 14 verschillende talencentra waren aanwezig, waaronder 
maar liefst drie nieuwkomers: Saxion Hogeschool, de Nederlandse Defensie 
Academie en de Vrije Universiteit Brussel. Na kennis te hebben gemaakt 
met de nieuwe groepsleden, bracht elk talencentrum één persoon naar 
voren die in welgeteld twee minuten een nieuwe ontwikkeling of best 
practice uit hun centrum toelichtte. Zo kwam onder meer het Tilburgse 

pre-bachelor-programma voor vluchtelingen aan bod en de wervings- en 
voorlichtingsactiviteiten gericht op het voortgezet onderwijs. Vervolgens werd de marketing van 
open cursussen Academic English besproken. De rol van de verbonden universiteit daarin 
varieert van faciliterend tot juist vertragend. Hoe ga je daarmee om? Een belangrijke 
aanbeveling is om het uiteindelijke rendement van zo’n extracurriculair cursusaanbod inzichtelijk 
te maken voor de betrokkenen bij de universiteit. Verder werd een zeer interessante demo van 
de RATEr van Radboud in’to Languages gegeven, werd een collega op weg geholpen met een 
nieuw te vormen Taalbeleid (‘Waar te beginnen?’), en werd het testen en bijschaven van de 
English Medium Instruction-vaardigheden van docenten besproken.  

In 2018 willen de themagroepvoorzitters graag werken aan het bevorderen van het contact 
tussen leden van de vergadering door het jaar heen. Zij willen de leden graag warm maken om 
deel uit te maken van een werkgroep die een klein onderzoek zou uitvoeren gedurende het jaar 
en de resultaten daarvan zou rapporteren in een presentatie tijdens de vergadering van 2019. De 
thema’s waaraan gewerkt kan worden, zijn gebaseerd op knelpunten die in verslagen van de 
vorige vergadering geformuleerd werden en ook passen binnen het thema ‘future-proof 
talencentra’:  

- Academische hindernissen van vluchtelingen die Nederlands geleerd hebben en nu met 
de taal in het hoger onderwijs aan de slag gaan: in kaart brengen van de verschillen 
tussen de academische activiteit in het thuisland en in België/Nederland; 

- Curriculumontwikkeling: een vergelijking van de academische curricula van de 
deelnemende talencentra om trends en opmerkelijke verschillen in kaart te kunnen 
brengen;  

- De waarde van academisch taalonderwijs: poster die een promotool kan zijn voor de 
soms ondergewaardeerde cursussen (mogelijk vertrekpunt = KNAW-rapport). 
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Verder willen de themagroepvoorzitters ook nog verdere opportuniteiten of knelpunten peilen 
door:  

- De deelnemers vooraf online een vragenlijst door te sturen;  
- Tijdens de vergadering elk talencentrum te vragen om de grootste doorbraak en 

hindernis van 2017 te presenteren. 
 

Indien mogelijk wordt nog een bijeenkomst tussen de vergaderingen gepland met een 
groepsactiviteit en werkgroepvergadering.  

 

4.2 Themagroep Interculturele communicatie  

Themagroepvoorzitter Vincent Merk (CLIC, TU Eindhoven) 

Op de NUT-conferentie kwam de themagroep Interculturele communicatie 
(IC) voor de derde keer in haar jonge leven samen. Een tiental 
vertegenwoordigers van Nederlandse en Vlaamse instellingen waren 
aanwezig.  

Op de agenda stonden o.m. de volgende onderwerpen: 

- Stand van zaken IC bij de vertegenwoordigde instellingen;  
- Samenvatting en reacties inzake de NUT-Docentendag IC (13 januari 2017); 
- Groepsdiscussie over visie IC en plannen voor het komende jaar/de komende jaren; 
- Uitwisseling van ervaringen met het werken voor en met vluchtelingen, vaak vanuit een 

NT2-achtergond. 
 

Verder organiseerde de themagroep Interculturele Communicatie (IC) op vrijdag 20 oktober 
2017 voor de eerste keer een studiedag voor haar leden en die van de themagroep NT2 met als 
centrale topic “Interculturele communicatie in het hoger onderwijs”. De gastheer en -vrouw van 
dienst, tevens medeorganisatoren, waren themagroepvoorzitter Vincent Merk van de TU 
Eindhoven en Annemie Decavele, lid van de themagroep en van het Instituut voor Levende Talen 
(ILT) van KU Leuven. Het ILT ontving de vertegenwoordigers van diverse Nederlandse en Vlaamse 
talencentra in Leuven. Edwin Hoffman, onderzoeker, trainer en adviseur ‘Interculturele 
communicatie en diversiteit’, stond als eerste op het programma: hij gaf gepassioneerd zijn visie 
op interculturaliteit en presenteerde vervolgens zijn bekende TOPOI-model. Daarna paste hij het 
model toe op de door het aanwezige gezelschap aangebrachte casestudies. In de namiddag 
volgden twee praktische workshops. Samen met Yvonne Verhoeff, trainer interculturele 
communicatie en lid van SIETAR-NL, verkende het gezelschap een online cursus interculturele 
communicatie die gebaseerd is op de zes dimensies van Geert Hofstede (zie 
https://www.odat.nl/). Deze liggen ten grondslag aan de hele ontwikkeling van interculturaliteit 
in een praktisch jasje. Daarna presenteerde Michaela Carriere van de Rijksuniversiteit Groningen 
enkele inzichten vanuit haar ervaring met vluchtelingen, alsook een nieuw praktisch instrument 
van de Syrian Refugee Cultural Detective Package. Hiermee werd de link gelegd tussen 
interculturaliteit en NT2 als onderwijsvak dat veel met interculturele communicatie te maken 
heeft.  

Het enthousiasme van de aanwezigen en de vruchtvolle uitwisseling van ervaringen en ideeën 
smaakten naar meer en doen uitkijken naar een volgende samenkomst.  

 

 

https://www.odat.nl/
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4.3  Themagroep Moderne vreemde talen  

Themagroepvoorzitter Kasper Maes (Radboud in’to Languages, Radboud 
Universiteit Nijmegen) 

De themagroep MVT is ook in 2017 verder gegroeid. Bij de vergadering in 
Utrecht waren vijftien deelnemers van elf talencentra aanwezig. Tijdens de 
vergadering hebben we afscheid genomen van de huidige secretaris Mercè 
Minguella García. Zij heeft maar liefst zes jaar deze rol vervuld! Haar taak 
wordt overgenomen door Rosanne Schuurmans van Wageningen in’to 

Languages. Ook de functie van voorzitter werd na een periode van twee jaar vacant. Kasper 
Maes gaf aan dat hij nog best twee jaar door wilde gaan, waar iedereen mee instemde. Een 
terugkerend onderdeel van de vergadering zijn de show & tells: dit keer presenteerden zes 
collega's goede voorbeelden en lopende projecten van hun talencentrum. Daar zaten wederom 
erg leuke voorbeelden bij, zoals van het TalenCentrum Defensie en twee tandemprojecten 
(Leuven en Maastricht). 

In juni werd tijdens de jaarlijkse studiemiddag voor docenten MVT (dit keer in Wageningen) aan 
de slag gegaan met het thema: ‘flipping the classroom’. Na een introductie door Katherine 
Anderton werden in een aantal groepen enkele voorbeelden van flipping the classroom uit de 
eigen lespraktijk besproken. Deelnemers gingen aan de slag met het flipped maken van hun 
eigen lessen en presenteerden hun bevindingen na afloop aan elkaar. Ook deze editie van de 
studiemiddag was weer erg leerzaam en zeker ook gezellig! 

Voor komend jaar staan een aantal punten op de agenda van de themagroep MVT: 

- de jaarlijkse vergadering van de themagroep, dit keer in Groningen; 
- talencentra die nog geen afvaardiging hebben (toch nog altijd zo'n drie) ook bij de groep 

betrekken; 
- een enquête onder de leden om te onderzoeken hoe we de themagroep nog actiever 

kunnen maken en projecten of andere samenwerkingsmogelijkheden kunnen opzetten; 
- in juni weer een nieuwe studiemiddag specifiek voor docenten MVT organiseren. 

 

4.4 Themagroep NT2 

Themagroepvoorzitter Berna de Boer (Talencentrum, Rijksuniversiteit 
Groningen) 

Op de jaarlijkse vergadering van de NT2-themagroep waren zestien 
personen aanwezig die veertien taleninstituten vertegenwoordigden. Voor 
het eerst werd Carlo van der Meer van de Technische Universiteit 
Eindhoven verwelkomd. Daarnaast was Stefan Vanhooren aanwezig 
namens de Taalunie, die elk jaar een financiële bijdrage levert voor de 

werking van de themagroep. Hij heeft ook verteld over de nieuwe werking van de Taalunie. In 
het nieuwe PONT2-platform blijft Astrid van der Laar (Delft) als vertegenwoordiger vanuit de 
themagroep welkom. Maud Beersmans (Utrecht) gaat deelnemen aan de klankbordgroep van 
Blik op Werk. Als een taleninstituut in Nederland geen BoW-keurmerk heeft, kunnen 
inburgeraars hun DUO-lening niet gebruiken voor taalcursussen bij dat instituut. 

Verder is er gesproken over de voorbereiding op high stake tests. Het lijkt erop dat teksten met 
meerkeuzevragen een struikelblok zijn voor de huidige cursisten. Ook werden er zorgen geuit 
over mogelijke cultural bias in de teksten. Na dit onderwerp werd in groepjes gesproken over de 
ervaringen met vluchtelingen in het onderwijs. Welke aanpassingen zijn er al gemaakt? Waar 
loopt men verder nog tegenaan? 
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De NT2-themagroep komt maar één keer per jaar bij elkaar maar ontmoet elkaar wel vaker op 
andere studiedagen. Verder is het een hechte groep die al lang bestaat: de leden weten elkaar te 
vinden als dat nodig is. 

Komend jaar zal er ongetwijfeld aandacht blijven voor de vluchtelingen, maar ook digitaal 
toetsen is als mogelijk thema aangedragen. 

 

4.5 Themagroep Vertalen  

Themagroepvoorzitter Bert Keurentjes (Radboud in’to Languages, Radboud 
Universiteit Nijmegen) 

2017 stond voor de themagroep Vertalen grotendeels in het teken van 
HOTNeV. Dit is een afgeslankte versie van het project rondom de Europese 
stijlgids en database op het gebied van hogeronderwijsterminologie waar 
de CercleS Translation Focus Group tot twee keer toe tevergeefs een 
aanvraag voor Erasmus+-subsidie voor heeft ingediend. Onder leiding van 

Gronings themagroeplid Julia Harvey wordt nu door een stuur- en werkgroep een database van 
Engelse hogeronderwijstermen en (uitsluitend) Nederlandse vertalingen aangelegd. De 
werkgroep, die bestaat uit de NUT-themagroep Vertalen aangevuld met een aantal andere 
experts, is het afgelopen jaar in mei en in oktober bijeengekomen om te proberen consensus te 
bereiken over zoveel mogelijk Engelse termen en hun vertalingen. Ook komend jaar zal de 
HOTNeV-werkgroep weer een aantal maal vergaderen, met als doel om samen met de 
stuurgroep te komen tot een database van gefiatteerde termen die groot genoeg is om aan de 
besturen van de universiteiten in het Nederlands taalgebied ter goedkeuring voor te leggen.  

Tijdens de NUT-dagen in Utrecht was er in de themagroepvergadering niet alleen ruimte voor 
HOTNeV, maar ook voor een levendige discussie onder leiding van Antwerps lid Samantha Brunt 
over het meten van klanttevredenheid onder opdrachtgevers van vertaalwerk. Dit naar 
aanleiding van een onderzoek over dit onderwerp waar zij namens Linguapolis mee bezig was en 
waar zij vooraf de themagroepleden een vragenlijst voor had gestuurd. Na de zeer interessante 
discussie met veel verschillende invalshoeken, mede veroorzaakt door de verschillende situaties 
waarin de vertaaldiensten van de leden zich in bevinden, was er nog kort de tijd om te spreken 
over een ander hot topic in de universitaire vertaalwereld: het, al of niet gedwongen, 
aanbesteden van vertaalwerk. Ook hier zorgden de verschillende organisatievormen van de door 
de themagroepleden vertegenwoordigde instituten - voor talencentra die formeel geen deel 
uitmaken van de universiteit is een aanbesteding bijvoorbeeld helemaal niet aan de orde - voor 
een erg interessante gedachtewisseling.  

Doorgaans heeft de themagroep een tweede jaarlijks contactmoment voorafgaand aan de 
terminologiedag die traditioneel in de herfst wordt georganiseerd, maar de 2017-editie is 
doorgeschoven naar vrijdag 23 februari 2018. Op die datum is Eindhovens themagroeplid Steven 
Ralston gastheer namens het Language Center van de TU/e. Naast de NUT-themagroepleden 
zullen ook andere geïnteresseerden van harte welkom zijn op deze middag vol workshops en 
presentaties.  

Het is ook al bekend dat de vólgende editie van de terminologiedag in het najaar van 2018 in 
Groningen plaats zal vinden. De HOTNeV-werkgroepvergaderingen daargelaten, ziet het er dus 
naar uit dat de themagroep Vertalen komend jaar maar liefst drie keer bijeen zal komen. 
Vanzelfsprekend hoopt de themagroep hierbij op net zo'n hoge opkomst als tijdens de NUT-
dagen in Utrecht, toen maar liefst tien leden vertegenwoordigd waren (wat erg veel is als men 
bedenkt dat lang niet alle universitaire talencentra een 'echte' vertaalafdeling hebben). 
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5 Interne communicatie 

 
5.1 Aanpassing NUT-logo 

De naam NUT staat voor “Nederlandstalige Universitaire Talencentra”. 
Het woord “Nederlandstalige” bleek voor buitenstaanders niet altijd 
even duidelijk: zo is een aantal universiteiten in Nederland 
bijvoorbeeld tweetalig, of enkel Engelstalig. Vandaar dat het NUT-logo 
een andere ondertitel gekregen heeft: “Nederlandse en Vlaamse 
Universitaire Talencentra”. In de statuten van de NUT blijft de 
oorspronkelijke naam behouden. 

 

5.2 NUT-nieuwsbrief en website 

De NUT-nieuwsbrief verschijnt 5 keer per jaar: in februari, april, juni, 
oktober en december.  

Sinds we in 2015 van start gingen met de nieuwe nieuwsbrief, is het 
mogelijk voor iedereen om zich te abonneren op de brief. We blijven 
de nieuwsbrief echter ook via mail versturen aan alle NUT-hoofden, 
zodat zij op hun beurt de brief kunnen bezorgen aan al hun 
medewerkers.  

In de nieuwsbrieven kwamen alle NUT-activiteiten aan bod. 
Daarnaast maakten vele talencentra gebruik van de nieuwsbrief om 
hun eigen activiteiten en verwezenlijkingen mee te delen.  

Deze rubrieken en alle andere nieuwtjes worden telkens ook op de 
website beschikbaar gemaakt: www.nut-talen.eu/over-taal/blog.  

In 2017 werd de website aangevuld met meer feitelijke informatie van de NUT-talencentra, aan 
de hand van de volgende vragen: 

- Op welke gebieden is het talencentrum actief? 
- Welke doelgroepen bedient het talencentrum? 
- Voor welke talen biedt het talencentrum cursussen aan? 
- In welke vorm(en) biedt het talencentrum cursussen aan? 
- Biedt het talencentrum nog andere producten of diensten aan? 
- Hoeveel cursisten bedient het talencentrum jaarlijks? 
- Hoeveel medewerkers heeft het talencentrum in dienst? 
- Wat is de missie en visie van het talencentrum? 
 

De website trok in 2017 circa 7.700 bezoekers (ruim 21.000 pageviews); dat is circa 16% minder 
dan in 2016. Het bestuur verzoekt de leden vriendelijk om te controleren of op de website van 
het eigen talencentrum een link naar de website van NUT is opgenomen en deze, indien niet het 
geval, aan te (laten) brengen. De leden die Twitter gebruiken worden ook gevraagd 
om de NUT te volgen: in 2017 werd namelijk gestart met een NUT-account: 
@NUTTalen.  

 

5.4 NUT-project van het jaar  

De NUT-leden zijn actieve en dynamische organisaties: binnen elk centrum gebeuren mooie 
dingen, maar we weten hier niet altijd voldoende over. Om van elkaar te leren en meer over 
elkaar te weten, werd in 2016 gestart met de verkiezing van ‘NUT-project van het jaar’.  

http://www.nut-talen.eu/over-taal/blog/
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Voor de eerste editie hadden negen talencentra een 
project genomineerd. Talencentrum Babel (Universiteit 
Utrecht) werd op 17 maart op de NUT-conferentie in 
Utrecht uitgeroepen tot de winnaar in de verkiezing ‘NUT-
project van het jaar 2017’! Hun project ‘Online NT2-
cursussen voor vluchtelingen’ werd door de NUT-leden in 
de top 3 gestemd en werd daarna door de vakjury 
uitgekozen als winnaar. 

Meer informatie vind je online: www.nut-talen.eu/activiteiten/nut-project-van-het-jaar. 

 

5.5 Archief voor NUT-hoofden  

Ook in 2017-2018 bleef Dropbox het centrale archief van NUT- en andere interessante 
documenten. De verschillende mappen op Dropbox zijn: 

- Benchmarking 
- Bestuursdocumenten 
- CercleS 
- Factsheet 
- Foto’s 
- Ledenlijst 
- NUT-conferentie 
- NUT-Docentendag 
- NUT-project van het jaar   *nieuwe map in 2017* 
- NUT-Themamiddagen directeuren 
- Nuttige info 
- Sjablonen en logo NUT    
- ZZP-discussie    

 

 

 

 

 

 

6 Feiten en cijfers 
 

6.1  Financiën  

Financieel was 2017 een goed jaar voor de NUT. De geldstromen liepen grotendeels zoals ze 
begroot waren, met in totaal 24 betalende leden. Er waren meevallers: de organisatoren van de 
conferentie in Utrecht en de Docentendag in Groningen hielden geld over, de reiskosten van het 
bestuur vielen lager uit en ook aan marketing & communicatie werd minder uitgegeven dan 
begroot. De kosten van de secretariële ondersteuning vielen juist hoger uit dan verwacht (oor 
meer bestede uren en een loonstijging). Al met al resteert een positief saldo van 123 euro. De 
reserves komen na dit jaar uit op € 11.683. De begroting voor 2018 is vastgesteld tijdens de 
directeurenbijeenkomst in Leiden.  

 

 

http://www.nut-talen.eu/activiteiten/nut-project-van-het-jaar
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6.2  Bestuurssamenstelling  

In maart 2017 traden Anje Dijk (Rijksuniversiteit Groningen) en Christine Engelen (Universiteit 
Antwerpen) af als bestuursleden.  

Het NUT-bestuur verwelkomde drie nieuwe leden: Gea Hakker, Katja Hunfeld en Stef 
Slembrouck.  

Het bestuur bestaat uit deze vijf leden: 

- Sylvia van der Weerden (Wageningen University & Research)  voorzitter 
- Marc Gebuis (Universiteit Utrecht) penningmeester 
- Gea Hakker (Universiteit Leiden) lid 
- Katja Hunfeld (Universiteit Twente) lid 
- Stef Slembrouck (Universiteit Gent) lid 

 

Ter ondersteuning van de administratieve taken en de interne communicatie, doet het bestuur 
in 2018-2019 opnieuw een beroep op Rolf Nys.  

 

       
   Sylvia van der Weerden       Marc Gebuis            Gea Hakker         Katja Hunfeld        Stef Slembrouck 
 

 

 

7 Vooruitblik  

Thema’s 
De thema’s van het afgelopen jaar zullen ook 
aankomend jaar weer op de agenda staan. De 
vluchtelingeninstroom loopt iets terug maar zal in 
2018 en daarna nog steeds veel aandacht vragen. 
De keuze voor taal in het onderwijs zal eveneens 
belangrijk zijn waarbij de term ‘meertaligheid’ (na 
verengelsing) het buzzwoord van het jaar blijkt te 
zijn. 

Netwerken 
Gezien de thema’s die er spelen zijn de netwerken meer dan ooit belangrijk. 
Cruciaal is het voor de NUT om ons sterk te profileren en zowel gevraagd als 
ongevraagd advies te leveren. Naast de bestaande netwerken zullen we ook 
contact zoeken met andere partijen die binnen dit spectrum meedoen. 
Denk hierbij aan de KNAW en het nieuw op te richten Talenplatform.  

In september dit jaar vindt de tweejaarlijkse CercleS-conferentie plaats in 
Poznan. Het bestuur nodigt u uit deel te nemen. 
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Tot slot zal aankomend jaar gebruikt worden om naast de jaarlijkse NUT-
conferentie in maart ook voorbereidingen te treffen voor het lustrum in 
2019. We zullen dan 25 jaar bestaan. 

 

Maart 2018 
 

Het NUT-bestuur 

Gea Hakker 
Katja Hunfeld 
Marc Gebuis 
Stef Slembrouck 
Sylvia van der Weerden      

Met dank aan Rolf Nys 


